

Еженедельник новостей МДС, 3 - 8 декабря 2018 г.

IBC Weekly News, December 3 - 8, 2018

4 декабря

Данияр Медеров, заместитель исполнительного директора МДС, принял участие в [телемосте](#), организованном ИАЦ «Кабар» и общественным объединением «Кыргызстан-Астана» (Казахстан), на тему: **«Антикоррупционное сопровождение бизнеса и инвестиций»**. В дискуссиях приняли эксперты из Кыргызстана и Казахстана.

Представители МДС приняли участие в [общественных слушаниях](#) проекта нового Закона **«О лицензионно-разрешительной системе в КР»**, которое прошло в Министерстве экономики.

5 декабря

Что такое внутренние и внешние инвестиции? Что препятствует их привлечению в страну? Эти и многие другие вопросы обсудили участники проекта МДС «Клуб экономической журналистики» на заключительном [бизнес-ланче](#) проекта.

6 декабря

В Бишкеке состоялась [церемония награждения самых успешных проектов KyrSEFF](#) за образцовые показатели в сфере эффективного использования энергии и воды и вклад в сохранение окружающей среды.

В целях эффективной подготовки к предстоящему заседанию Совета по развитию бизнеса и инвестициям при Правительстве КР в ГКПЭН состоялась **расширенная рабочая встреча по обсуждению предлагаемых изменений в порядок вывоза/ввоза руд и концентратов, содержащих драгоценные металлы**.

7 декабря

Пятая церемония вручения премии **«Выбор HoReCa 2018»** прошла в Бишкеке. Исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков [вручил награды](#) по нескольким номинациям.

8 декабря

Бишкек Интернейшнл Скул (BIS) провела юбилейный концерт в Кыргызской национальной филармонии.

December 4

Daniyar Mederov, IBC Deputy Executive Director, took part in a [teleconference](#) held by the Kabar IAC and Kyrgyzstan-Astana Public Association (Kazakhstan), to discuss **anti-corruption business and investment support**. Experts from Kyrgyzstan and Kazakhstan took part in the discussions.

IBC representatives took part in the public hearings of the draft of the new Law **“On the licensing system in the Kyrgyz Republic”**, which was held at the Economy Ministry. The draft law can be found at the [link](#).

December 5

What are internal and external investments?

What hinders their involvement in the country? The participants of the IBC Economic Journalism Club project discussed these and many other issues at the final [business lunch](#) of the project.

December 6

The Kyrgyz Sustainable Energy Financing Program (KyrSEFF), with the support from the EBRD and the EU, held [an awards ceremony](#) to recognize **the most successful projects** for exemplary indicators in the field of energy and water efficiency and contribution in the conservation of the environment.

To effectively prepare for the upcoming meeting of the Business Development and Investment Council, an extended meeting was held at the State Committee for Industry, Energy and Subsoil Use **to discuss the proposed changes to the procedure for export / import of ores and concentrates containing precious metals**.

December 7

The fifth award ceremony **“Choice of HoReCa 2018”** was held in Bishkek. IBC Executive Director Askar Sydykov [presented awards](#) in several nominations.

December 8

The **Bishkek International School (BIS)** held its anniversary show at the Kyrgyz National Philharmonic.

Новости членов МДС

MegaCom стал победителем аукциона на право заключения договора о совместной деятельности с ОсОО «КТ Мобайл», согласно которому ЗАО «Альфа Телеком» выступит для ОсОО «КТ Мобайл» опорным оператором. «КТ Мобайл» является дочерней компанией ОАО «Кыргызтелеком» и имеет лицензии на предоставление услуг сотовой связи.

News from IBC members

MegaCom became the winner of the auction for the right to conclude an agreement on joint activities with KT Mobile LLC, according to which Alfa Telecom will act as a reference operator for KT Mobile. KT Mobile is a subsidiary of Kyrgyztelecom OJSC and has licenses to provide cellular services.

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР.

Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) of the most important changes in Kyrgyz legislation.

Дайджест СМИ

Представляем [еженедельный дайджест СМИ](#) по экономике, бизнесу и инвестициям.

Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) on economy, business and investment.

Объявления

МДС доработал проект [Плана мероприятий](#) по итогам круглого стола, прошедшего 27 ноября на тему «**Основные вопросы законодательства в сфере недропользования и его применения в КР**» с учетом комментариев и предложений участников мероприятия.

ООО «Скай Мобайл» уведомляет о смене почтового адреса Центрального офиса компании в связи с переездом. Новый почтовый адрес: 720021, Кыргызская Республика, г.Бишкек, ул. Ибраимова, 115.

Announcements

IBC has finalized the draft [Action Plan](#) based on the results of the roundtable “**Main Challenges of Mining Industry's Regulatory Framework and Its Application in Kyrgyzstan**” held on November 27, taking into account comments and suggestions of the participants.

Sky Mobile LLC notifies of the change of the postal address of the Central office of the company in connection with the relocation. New mailing address: 720021, Kyrgyz Republic, Bishkek, Ibraimov Str., 115.

События на 10-14 декабря

12 декабря состоится [презентация](#) «**Бюджетно-налоговая политика и кто получает от нее выгоды в КР**».

13 декабря пройдет заседание Совета по формированию списка приоритетных инвестиционных проектов Фонда подготовки проектов устойчивого развития.

13 декабря состоится церемония закрытия проекта «Клуб экономической

Events for December 10-14

On December 12, [presentation](#) “**Fiscal Policy and who Benefits from it in the Kyrgyz Republic**” will be held.

On December 13, the **Council on the creation of a list of priority investment projects of the Fund for the Preparation of Projects** for Sustainable Development will hold its meeting. Venue: Small Hall of the Economy Ministry.

On December 13, a **closing ceremony of the IBC**

журналистики», реализуемого МДС при поддержке Посольства США в КР.

13 декабря состоится презентация «Обзор инноваций для устойчивого развития КР ЕЭК ООН», которую проведут Кыргызпатент совместно с Европейской экономической комиссией ООН.

Economic Journalism Club project will be held.

On December 13, the **review of innovations for sustainable development of Kyrgyzstan** will be presented. The event will be held by Kyrgyzpatent together with the UN Economic Commission for Europe.

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.